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Transportudvalget har i brev af 2. december 2019 stillet mig følgende spørgs-

mål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Hans Christian Schmidt (V). 

Spørgsmål nr. 151: 

Vil ministeren kommentere artiklen bragt i JydskeVestkysten Tønder, den 2. 

december 2019, ”Læserne undrer sig: Hvor bliver den elevator i Rødekro af?”? 

Svar: 

Det ligger mig meget på sinde, at den kollektive trafik er tilgængelig for alle 

mennesker. Og jeg er enig i, at forbedringer af tilgængelighedsforholdene på 

landets stationer vil have stor betydning både for personer med et handicap, 

ældre og andre med behov for et alternativ til trapper som fx personer med 

barne- og klapvogne. 

Senest er der på finansloven 2017 afsat en pulje på 50 mio. kr. til øget tilgænge-

lighed for personer med handicap til bl.a. etablering af ledelinjer og elevatorer 

på stationer. Midlerne blev af forligskredsen (V, LA, K og DF) udmøntet til en 

række projekter rundt omkring i landet. Det kan oplyses, at Rødekro Station 

var ikke en del af denne aftale.  

I artiklen nævnes endvidere tilgængelighedspuljen, der er afsat med midler fra 

den tidligere satspulje, og som hører under boligministerens ressort. Tilskud 

fra den pulje er målrettet tilgængelighedsforbedringer i eksisterende offentligt 

tilgængeligt byggeri med en borgerrettet servicefunktion. 

Det vil være et spørgsmål for Folketingets partier at tage stilling til, om der skal 

investeres i forbedringer af tilgængelighedsforholdene på stationerne, og det er 

en drøftelse, jeg er åben over for. 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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